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Betreft: Schriftelijke vragen Digitale infrastructuur

Geachte leden van het college van burgemeester en wethouders,

Naar aanleiding van het recente artikel van de NOS, waarin wordt gemeld dat Nederlandse 
overheden, vitale bedrijven, scholen en zorginstellingen op grote schaal hun maildiensten 
hebben uitbesteed aan Amerikaanse bedrijven zoals Microsoft en Google, wil ik graag uw 
aandacht vestigen op enkele zorgwekkende bevindingen.

Het onderzoek van de NOS, gebaseerd op een analyse van ruim 20.000 bedrijven, 
organisaties en overheden, onthult dat hoewel de maildiensten vaak worden gehost op 
servers in Nederland of elders in de EU, de Amerikaanse overheid toch toegang kan krijgen 
tot deze gegevens. Dit brengt potentiële risico's met zich mee voor de privacy en nationale 
veiligheid, zoals benadrukt in een kritisch rapport van denktank Clingendael, in opdracht van
de AIVD.

Belangrijke bevindingen van Clingendael omvatten het feit dat Amerikaanse wetgeving het 
mogelijk maakt voor de overheid om data op te vragen, ongeacht waar deze is opgeslagen, 
waardoor onze afhankelijkheid van Amerikaanse diensten een groot risico vormt. Het rapport
wijst ook op de noodzaak van Europese alternatieven om het hoogste niveau van privacy te 
waarborgen.

Met deze context in gedachten, zou ik graag de volgende vragen aan u willen voorleggen:

1. In hoeverre maakt de gemeente Venlo gebruik van externe maildiensten van 
Amerikaanse bedrijven voor haar eigen communicatie en algemene 
gegevensopslag? Heeft de gemeente ook gegevens op Amerikaanse servers staan?

2. Zo ja, zijn er specifieke afspraken of overwegingen die hebben geleid tot het gebruik 
van externe maildiensten, met name van Amerikaanse bedrijven, door de gemeente?

3. Welke maatregelen neemt het college om de privacy en veiligheid van de gegevens 
van de gemeente en haar inwoners te waarborgen, gezien het potentiële risico dat 
Amerikaanse wetgeving toegang kan verschaffen tot deze gegevens?

4. Ziet het college kans, of overweegt het college over te stappen naar Nederlandse of 
Europese alternatieven voor maildiensten, gezien de potentiële veiligheidsrisico's die
gepaard gaan met het gebruik van Amerikaanse diensten?

5. Welke acties onderneemt het college om de ICT-infrastructuur van de gemeente te 
versterken en te diversifiëren, zodat deze minder afhankelijk is van buitenlandse 
bedrijven voor cruciale diensten?

Graag ontvangen wij uw antwoorden op deze vragen binnen een redelijke termijn.
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